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ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, κ. Κ. Πιερρακάκη 

Θέμα: Πρόβλημα υποστελέχωσης λόγω μη προκήρυξης θέσης Διευθυντή στο νεοσύστατο 
Σχολείο Δεύτερης Ευκαιρίας (ΣΔΕ) Ναυπάκτου. 

 
Κύριε Υπουργέ, 

Ύστερα από επανειλημμένες και επίπονες προσπάθειες-οχλήσεις προς τη Γενική Γραμματεία 
Επαγγελματικής Εκπαίδευσης Κατάρτισης και Δια Βίου Μάθησης του Υπουργείου Παιδείας, 
δημοσιεύτηκε στις 17/9/2024 το ΦΕΚ ίδρυσης του ΣΔΕ Ναυπάκτου (ΦΕΚ Β’, 5226/17-09-2024), 
γεγονός το οποίο προκάλεσε χαρά και ικανοποίηση στους ενδιαφερόμενους υποψήφιους μαθητές 
και την τοπική κοινωνία. Το αμέσως επόμενο βήμα ήταν να βγει η μία και μοναδική προκήρυξη για 
την επιλογή Διευθυντή και Υποδιευθυντή για το ΣΔΕ Ναυπάκτου, όπως γίνεται πάντα για όλα τα 
ΣΔΕ της επικράτειας. Αυτό όμως δεν συνέβη στην προκειμένη περίπτωση του νεοσύστατου ΣΔΕ 
Ναυπάκτου. Αντιθέτως συνέβη το εξής παράδοξο: με το υπ’αριθμ.107274/Κ1/19-09-2024 έγγραφο 
της Γενικής Γραμματείας Επαγγελματικής Εκπαίδευσης Κατάρτισης και Διά Βίου Μάθησης 
ανακοινώθηκε η Πρόσκληση πλήρωσης θέσης μόνον για υποδιευθυντές ΣΔΕ, μεταξύ αυτών και του 
νεοϊδρυθέντος ΣΔΕ Ναυπάκτου, χωρίς να έχει προκηρυχθεί η θέση του Διευθυντή για το νεοσύστατο 
ΣΔΕ Ναυπάκτου.  

Η προκήρυξη αυτή δεν συμπεριελάμβανε την επιλογή Διευθυντή και ούτε μέχρι σήμερα 
(21/11/2024) έχει δημοσιευτεί προκήρυξη για την πλήρωση της θέσης Διευθυντή. Συνεπώς η 
διοίκηση του νεοσύστατου ΣΔΕ Ναυπάκτου για την τριετή θητεία 2024 – 2027 θα γίνει μόνον από 
τον επιλεγέντα Υποδιευθυντή, ο ρόλος του οποίου είναι να συνεπικουρεί τον Διευθυντή στην άσκηση 
των καθηκόντων του (Ν. 4763/2020, άρθρο 70 «Όργανα διοίκησης των Σ.Δ.Ε.»). Από τις βασικές 
διατάξεις του συγκεκριμένου άρθρού προκύπτει ότι ο πρώτος στη Διοικητική Ιεραρχία ενός ΣΔΕ είναι 
ο Διευθυντής και η μη ύπαρξη αυτού και μάλιστα με την ίδρυσή του, καθιστά την όλη λειτουργία του 
ΣΔΕ άκρως προβληματική. Ως εκ τούτου και ο αντίκτυπος στην περιοχή και σε όσους έχουν 
αποφασίσει να εγγραφούν οι οποίοι επισημαίνεται ότι ξεπερνούν τους 120 υποψήφιους 
εκπαιδευόμενους για το πρώτο έτος λειτουργίας του νεοσύστατου ΣΔΕ Ναυπάκτου (σύμφωνα με 
τις υπογεγραμμένες πραγματικές αιτήσεις-δηλώσεις τους με αριθμό ΑΜΚΑ στο Κέντρο Κοινότητας 
του Δήμου Ναυπακτίας), είναι βέβαιον ότι θα απογοητεύσει τους εκπαιδευόμενους, γεγονός που 
είναι απευκταίο. Επιπλέον, και η επί σειρά ετών επιμονή του Δήμου Ναυπακτίας στο αίτημά του 
(απόφαση 39/20-02-2020 του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Ναυπακτίας) καταδεικνύει το 
αναγκαίο της ύπαρξής και της απρόσκοπτης λειτουργίας του ΣΔΕ Ναυπάκτου. 

Τίθεται το ερώτημα για ποιο λόγο, ένα νεοσύστατο ΣΔΕ θα πρέπει να στερηθεί τη νόμιμη 
συγκρότησή του και θα πρέπει να μην λειτουργήσει με την προβλεπόμενη από το νόμο διοικητική 
του δομή, ώστε να τεθούν από την αρχή οι σωστές βάσεις οργάνωσης και λειτουργίας του. Η 
επιλεκτική πρόσκληση για την στελέχωσή του με υποδιευθυντή μόνο, δημιουργεί πολλές απορίες 
και δεύτερες σκέψεις, καθ’ όσον το λογικό για ένα νέο ΣΔΕ, θα ήταν να δημοσιευθεί μία ενιαία 
πρόσκληση και για τις δύο θέσεις, με ενιαία προθεσμία, όπως πρόσφατα συνέβη με το νεοσύστατο 
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ΣΔΕ Ξηρομέρου Αιτωλοακαρνανίας (υπ’αριθμ. 36725/Κ1/30-03-2023 πρόσκληση για πλήρωση 
θέσης Διευθυντή και Υποδιευθυντή) ώστε να καταστεί δυνατή η άμεση εύρυθμη λειτουργία του.  

Η πλήρης και εύρυθμη λειτουργία του ΣΔΕ Ναυπάκτου θα δώσει στους κατοίκους της ευρύτερης 
περιοχής μια πολύτιμη ευκαιρία να ολοκληρώσουν την υποχρεωτική εννιάχρονη εκπαίδευση και να 
διεκδικήσουν καλύτερες συνθήκες ζωής. Με την πλήρη στελέχωσή του με Διευθυντή, το αυτόνομο 
ΣΔΕ Ναυπάκτου θα ανταποκριθεί στις ανάγκες της τοπικής κοινωνίας για πρόσβαση σε βασική 
εκπαίδευση, αναβαθμίζοντας τις προσωπικές δεξιότητες των συμμετεχόντων, δημιουργώντας 
προοπτικές για επαγγελματική και προσωπική ανάπτυξη, και προωθώντας ταυτόχρονα την ιδέα της 
Δια Βίου Μάθησης ως εργαλείο βελτίωσης της ποιότητας ζωής των πολιτών. 

Επειδή όλη αυτή η κατάσταση προκαλεί ερωτηματικά και αλγεινές εντυπώσεις στο κοινωνικό 
σύνολο της Ναυπάκτου που προσδοκά και περιμένει τη λειτουργία ενός ορθώς δρομολογημένου 
ΣΔΕ που θα είναι πλήρως στελεχωμένο, ώστε να έχει όλα τα εχέγγυα βιωσιμότητας και ανάπτυξης, 
όπως ισχύει για τα ΣΔΕ της Επικράτειας, 
 
Επειδή το νεοσύστατο σχολείο είναι ακέφαλο, και ως εκ τούτου καταδικασμένο να καταργηθεί ή να 
υποβιβαστεί σε παράρτημα, με όλες τις κοινωνικές και πολιτικές συνέπειες μιας και πρόκειται για 
Εκπαίδευση Ενηλίκων,  
 
Επειδή η δια Βίου μάθηση είναι δικαίωμα για να προάγεται το δημόσιο αγαθό της παιδείας προς 
όλους και όχι ενδεχομένως για λόγους μικροπολιτικών συμφερόντων ή αντιπαλοτήτων τοπικού 
χαρακτήρα της ευρύτερης περιοχής, να καθίσταται αδύνατη η πλήρη λειτουργία ενός αυτόνομου 
ΣΔΕ, όπως αυτό της Ναυπάκτου, από τον πρώτο μάλιστα χρόνο λειτουργίας του 
 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1) Ποιος ο λόγος αυτής της παρέκκλισης από τη νόμιμη διαδικασία της στελέχωσης του ΣΔΕ 
Ναυπάκτου με Διευθυντή; Γιατί αυτή η διάκριση σε αντίθεση με όλα τα άλλα ΣΔΕ της 
Επικράτειας, τα οποία λειτουργούν με Διευθυντή και Υποδιευθυντή, σύμφωνα με την 
πρόσφατη διαδικασία επιλογής τους τον Μάιο 2024 (υπ’αριθμ. 49710/Κ1/15-05-2024 
πρόσκληση); 

 
2) Πώς θα ξεκινήσει η λειτουργία αυτού του σχολείου χωρίς την τοποθέτηση Διευθυντή; 

 
3) Θα έχει βιωσιμότητα ως αυτόνομο ΣΔΕ, θα καταργηθεί ή θα υποβιβαστεί σε παράρτημα 

άλλου ΣΔΕ του Νομού Αιτωλοακαρνανίας στο τέλος της τριετούς θητείας λόγω της 
προβληματικής λειτουργίας του χωρίς Διευθυντή ο οποίος αποτελεί τον παιδαγωγικό, 
διοικητικό, οικονομικό υπεύθυνο και πειθαρχικό προϊστάμενο του ΣΔΕ;  

 

      

   Αθήνα, 21 Νοεμβρίου 2024 
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                                                       Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

                                                                Χριστίνα Σταρακά 

 

 




